
PROLETARI DIN TOATE ȚĂRILE, UNIȚI-VA ?Ședința Comitetului Politic 
Executiv al C.C. a! P.C.R.Sub președinția tovarășului Nieolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, a avut loc, vineri, 1 decembrie, ședința Comitetului Politic E- xecutiv al CC al PCR.La primul punct de pe ordinea de zi. Comitetul Politic Executiv a examinat și stabilit masuri cu privire la aplicarea hotărîriior Congresului al XIV-lea al PCR, .In legătură cu aceste probleme, a luat cuvîntul tovarășul NICOLAE CEAUȘESCU, secretar general al partidului.Pe marginea orientărilor și indicațiilor cuprinse în cuvîntarea secretarului general al partidului, în cadrul ședinței au luat cuvîntul tovarășii Manea Măncs- cu, Constantin Dăscălescu, Gheorghe Ră- dulescu, Elena Ceaușescu, Emil Bobu, Constantin Olteanu, Ion Dincă, Lina Ciobanii, Barbu Petrescu, Ion Radu, Gheorghe Oprea, Iosif Szasz, Ludovic Fazekaș.
In unanimitate. Comitetul Politic Executiv a aprobat ideile, orientările și indicațiile cuprinse în cuvîntarea secretarului general al partidului.Membrii Comitetului Poliție Executiv au adus, și cu acest prilej, un vibrant o- magiu secretarului general al partidului, tovarășul Nlcolae Ceaușescu, pentru contribuția sa esențială la elaborarea și fundamentarea planurilor și programelor de dezvoltare socialistă a țării, la creșterea continuă a nivelului de trai material .șl spiritual al poporului, la afirmarea tot mai puternică" a României în lume ca stat liber, independent și suveran.Mulțumind pentru indicațiile deosobit 

do prețioase primite din partea secreti- ralol general al partidului, în vederea mai bune organizări a activității consacrate Înfăptuirii neabătute a hotărîriior Congresului al XIV-lea, membrii Comi- 
teUifoi Politic Executiv s-au angajat să facă totul, ațît fiecare în domeniul său de activitate, cit și' în Comitetul Politic 
Kxccutiv —- ca organ colectiv — pentru a-și îndeplini cu întreaga răspundere, în spirit revoluționar, importantele sarcini (Continuare în pag. a 4-a)

Municipiul Petroșani a îmbrăcat haina de iarnă.

ce le revin în transpunerea exemplară în viață a istoricelor documente adoptate de marele forum al comuniștilor români, a Programului de făurire a societății socialiste multilateral dezvoltate șl înaintare a României spre comunism.In continuare, a fost ales, în unanimitate, Biroul Permanent al Comitetului Politic Executiv format din tovarășul Nieolae Ceaușescu, secretar general al partidului, tovarășul Constantin Dăscă- lescu, tovarășa Elena Ceaușescu, tovarășii Manea Mănescu, Gheorghe Radulescu, E~ mil Bobu, Gheorghe Oprea, Ion Dincă.In cadrul ședinței, Comitetul Politic Executiv a analizat, apoi, măsurile cb trebuie întreprinse pentru îndeplinirea integrală a planului, pe luna decembrie și pe întregul an 1989.Pornind de Ia sarcinile deosebite prevăzute pentru această ultimă lună a anului, Comitetul Politic Executiv a cerut guvernului, ministerelor, contantelor industriale și întreprinderilor să acționeze cu cea mai mare fermitate, mobilizînd toate forțele pentru înfăptuirea integrală a planului po decembrie și pe întregul an. S-a indicat să se acorde cea mai mare a- tenție folosirii depline a capacităților, a forței de muncă și a timpului de lucru, a tuturor resurselor de care dispune c- conomia națională, întăririi disciplinei tehnologice și de plan, a ordinii și a spiritului de răspundere, în toate domeniile, în vederea realizării nivelurilor de producție stabilite. In mod deosebit s-a insistat asupra necesității înfăptuirii în întregime a exportului, asigurîndu-se executarea, vămuirea și livrarea - întregului fond de marfă prevăzut în contracte.
fa centrul preocupărilor va trebui să se situeze aplicarea fermă a programelor privind organizarea și modernizarea proceselor do producție, ridicarea calității produselor, reducerea consumurilor de materii prime, materialo și energie, în-
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tovarășului NICOLAE CEAUȘESCU la 
Ședința Comitetului Politic Executiv

Cv î

Stimați tovarăși,Aceasta este prima ședință a Comitetului Politic Executiv, după încheierea Congresului al XIV- lea ăl Partidului Comunist Român și după alegerea Comitetului Central al partidului șl a Comitetului Politic Executiv, De aceea, pe ordinea de zi am înscris primul punct legat de măsurile necesare în vederea înfăptuirii hotărîriior Congresului al XIV-lea al partidului.Așa cum am discutat în Congres, este necesar să tragem toate concluziile din larga dezbatere care a avut loc în partid, ! cu întregul popor, în Congres, cu privire la înfăptuirea neabătută a iiotărî- rilor adoptate și a Pro- gramului-Directivă privind dezvoltarea viitoare a României și făurirea societății socialiste multilateral dezvoltate.Congresul a aprobat în unanimitate activitatea din trecut, dar a adoptat — tot în deplină unanimitate — programul și Raportul Comitetului Central cu privire la activitatea partidului in deceniul următor.Programul este cunoscut. Desigur, ne așteaptă o muncă foarte intensă pentru ă stabili cele mai bune măsuri în vederea înfăptuirii lui. ' V"-?In primul rînd, aș dori să încep cu necesitatea de a perfecționa și îmbunătăți

C.C. al P.C.activitatea Comitetului Central, a Comitetului Politic Executiv, a Biroului Permanent și a Secretariatului, a organelor și organizațiilor de partid, precum și de a îmbunătăți activitatea organelor de stat, a tuturor organismelor de-; mocrației muncitorești- revoluționare.Așa cum ș-a subliniat în Congres, esențială este, acum, activitatea de or-' ganizare și întărire a răspunderii, a ordinii și disciplinei, în vederea aplicării neabătute a legilor și a hotărîriior de partid. Și, trebuie să începem cu Comitetul Politic Executiv I Este necesaf; să tragem toate concluziile eu privire la modul în M care s-a desfășurat, în trecut, activitatea Comitetului Politic Executiv, din problemele ridicate, și în cadrul dezbaterilor și în. Congres pentru a_ faceastfel îneît Comitetul Politic Execuți v, B l r o u 1 Permanent, Secretariatul să-și '•* îndeplinească în condiții mai bune rolul pe care îl au.Vreau'să spun foarte deschis că, în activitatea din trecut, s-au manifestat multe lipsuri •— și legate de modul în care Comitetul Politic Executiv a pregătit și a adoptat unele măsuri, dar, mai cit seamă, de modul în care s-a acționat pentru realizarea Io.’,Cred că trebuie să asigurăm o mai bună pregătire a măsurilor și hotărî-

»I»1

mor tomilelului Politic Executiv, printr-o cunoaștere temeinică a ■ realităților, pentru ca toate măsurile să corespundă/Situației din țara noastră, ’’ 'capacității materiale,;: forței partidului și poporului nostru. Să asiguram,'deci, ca realmente Comitetul Central și — între' plenare — Comitetul "i;Politic Executiv să-și îndeplinească rolul de organe co lective, care să ..dezbată și să adopte hotăfîrile' prin care să se asigure realizarea în cele mai buhe condiții a programelor de dezvoltare. In acest scop, este necesar" ■ ' să; aplicăm ferm prevederile 'Stătutului privind Consultarea permanentă a comuniștilor, a organelor de partid locale, a întregului partid și a întregului popor a- supra problemelor celor mai importante ce vor fi adoptate. ■ 'Nu trebuie să adoptăm nici o hotărîre Cu caracter de orientări generale, care să nu fie dezbătute, în prealabil, în tohte organizațiile și organele de. partid, în ' întregul partid.Aceasta a fost și trebuie șă fie una din preocupările permanente ale activității noastre —■■ caparte integrantă a democrației interne de partid, a democrației generale din țara noastră ! Dar, o dată cu aceasta, trebuie să crească și răspunderea • directă a fiecărui meni-(Continuare în pag. a 3-a)
n

La I.F.A. „Vîscoza“ Lupeni
sub semnul urgenței Patru decenii și jumătate mesager 

al cuvintului partiduluiRespectarea programelor de 
reparații la centrala termicăAlături de celelalte colective de oameni ai muncii din municipiul nostru, colectivul Intreprin- ' derli de fire artificiale1 „Vîscoza" Lupeni, puternic mobilizat de chemările și îndemnurile tovarășului Nieolae Ceaușescu, secretarul general al partidului, a depus strădanii pentru creșterea producției fizice. Aceste strădanii s-au concretizat spre sfîrșitul lunii noiembrie în realizarea unei producții de vîrf, comparativ cu ■lunile anterioare. In ultima decadă a lunii noiem- . brie, în noua instalație de producție a firelor celulozice au fost menținute în stare de funcționare 47 de mașini de filat Ear, la 29 noiembrie, s-a produs o „cădere" de producție, datorită ținui incident

tehnic. La cazanul nr. al centralei termice a întreprinderii, banda transportoare pentru evacuarea zgurei s-a defectat Alimentarea cu cărbune a cazanului n-a mai fost posibilă, deoarece nu se putea lucra la reparație sub cazanul încălzit Pe a- * limentare cu păcură, cazanul nr. 1 a mai funcționat doar pînă a doua zi, apoi s-a oprit Consecințele ? Procesul de fabricație, care trebuie să fie a- sigurat în regim de foc continuu a încetat, în 29 noiembrie în noua instalație, iar a doua zi. și înție, iar a doua zi. și vechea instalație.In mod normal, în drul centralei termiceViorel STRAUȚ
(Continuare în pag. a 4-a)
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Ziarul nostru „Steagul roșu" împlinește 45 de ani de , existență. Patru decenii și jumătate de existență, de afirmare ca ziar al minerilor, nîcar și imbold al cii lor eroice,A apărut în anul berării, la început decembrie, în zorii ai vremurilor noi ____au urmat după actul revoluționar din august 

ț
i

1.

j vuiujiuiiar uni august1 *44 si „Zori noi" i-a fostl numele în primii ani ai ȚARII, TOT MAI MULTI reconstrucției țării. Un CĂRBUNE 1 —• deviza

Elide noi caro

nume simbol — al certitudinii marilor prefaceri in destinul minerilor, al puternicului centru muncitoresc și cărbunelui lui.In anii cialiste a -*■- „Steagul roșu'* •— ■ ’ ■ _iu __-:i~consecvență și în primele rînduri alo bătăliei dîr- ze și eroice din subteranele Văii Jiului pentru cărbune, pentru tot mai mult cărbune, materio primă energetică mereu necesară, imperios necesară progresului, propășirii țării.Acest comandament

construcției so- - _devenit steag fon.sac.r:,t? suxsțL“?r“tribună aflată în eonii- r*J> ¥* P»nă în acești, ani nuu, cu fidelitate.

muncii și dăruirii puternicului detașament muncitoresc al minerilor, â constituit și pentru ziar, pentru slujitorii săi, îucepînd do la primele apariții, de la primele pagini și rubrici, ' '/ "i e-fortului de război al ță- ai celor mai ample și dinamice deveniri socialiste, o profesiune de credință, o misiuno patriotică de cea mai marc răspundere și onoare.„Țării, mai mult cărbune !*•:—— înflăcărată chemare a partidului a- dresată minerilor — a fost genericul sub care, de-a lungul celor patru decenii și jumătate, zia- , rul a susținut eforturile

oamenilor din adîncuri, a consemnat ea un cronicar fidel faptele lor de vrednicie din abataje; a elogiat dîrzenia și tenacitatea bărbaților care au știut și știu să-și onoreze misiunea patriotică, menirea muncitorească, titlul de miner ; a stimulat procesul complex al decantării, de multe ori prin- eforturi dramatice și ' confruntări riguroase, a celor mai nobile Virtuți civice, muncitorești, ca dragostea de țară și de muncă, solidaritatea’ și întrajutorarea, puterea de sacrificiu. „Steagul roșu" a devenit un militant per-(Continuare in pag. a 2
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oamenilorJiului, nostru

colaboratorilor noștri, „Steagul roșu” viață adresăm minerescul
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Constantin urbelor de pe

Gheorghe Breahnă, Orest Ionel Ionel

nume de Ștefan Mîndruț, Boteanu,

a-Ne

niri socialiste lui român și, ziarului minei gul roșu" Pet

IM A- păre- întreprin- și

ȘERBAN,
corespondent

Cu oamenii, pentru oameni,
înfăptuim cuvîntul partidului

Cum trece timpul? Nu este doar o simplă întîmplare și nici o întrebare retorică. Au trecut 45 de ani de la tipărirea primului număr al ziarului „Zori noi”, aici, în vatra de cărbune și istorie a Văii Jiului. E mult» e puțin ? Zorii noului ev socialist în țara de la poalele Carpaților și-au trimis ra-- zcle și spre vechea „Vale a plîngerii” și, odată cu țara, aici, unde „piatra care arde” era crez și profesiune de credință, a apărut, acum 45 de ani, primul număr al unui ziar, intitulat, simbolic, „Zori noi”, devenit apoi „Steagul roșu", ai era mult de lucru. Și s-a lucrat!Mai erau multe de îndreptat. Și s-au îndreptat! Partidul trebuiasă-și spună cuvîntul în toate domeniile de activtate. Și, prin intermediul zia- rătal l-a spus In Valea dintre Jiuri zorii noi aî noii societăți au însemnat un singur cuvint de ordine: mai mult cărbune. Și, totodată, mai buna folosire a resurselor locale, o viață demnă de vremurile transformărilor radicale pe care le-a trăit întreaga țară...
A trecut timpul... Ziarul minerilor— să nu uităm că municipiul Petroșani este singurul din țară cu

un cotidian de presă — a crescut, odată cu creșterea mineritului. Cît timp va exista cărbune în Valea Jiului -i- și rezervele estimate dovedesc că timpul este înainte — ziarul minerilor va milita pentru creșterea necontenită a extracției, „aurului negru”, pentru lumina și căldura țării. Ei, Ziarul, va fi organ de lucru al oamenilor» pentru oameni, va transmite în rindul maselor gîndurile și faptele oamenilor, politica înțeleaptă a partidului, orientările și sarcinile de mare valoare teoretică și practică ale tovarășului NICOLAE CEAUȘESCU, omul de numele căruia se leagă împlinirile noastre trecute, prezente, și viitoare.
Avem un program de muncă și de acțiune mobilizator Congresul al XIV-lea al partidului — deschizător de noi perspective luminoase, ho- tăririie sale ne vor fi călăuză și faur. Din acest colț de pagină găzdnitoare a gindurilor și năzuințelor cititorilor, co- să dorim ziarului lungă și să-i „Noroc bun 1”.

Un sector deSectorul II de la ninoasa, este după rea conducerii derii „cel mai bun” cu „cel mai bun șef de sector”. Argumente în cest sens sînt destule, vom opri doar la cele mai semnificative.Cele două brigăzi fruntașe conduse de Florea lonescu și Toader Mun- teanu fac cinste întregului sector. Prin detaliile obținute de la normatoarea Marioara Grindean,aflăm că oamenii celor brigăzi au depus eforturi susținute pentru rea sarcinilor de plan, răs- punzînd astfel cerințelor de a da țării cît mai mult cărbune. Faptele vorbesc! Brigada lui lonescu, care lucrează într-un abataj frontal, a îndeplinit planul pe întregul an 1939,

frunte, cu mineri de frunte!prin depășirea productivității cu 1,7 tone pe post Șefii de schimb, Ioan Pă-Niculai Budău, Stolnicu, Las- minerii Grigore Ion Maneliuc, Stolnicu, Silviu
trașcu, Constantin cu Ciocan,Bondoc, GheorgheRotaru și ceilalți sînt mîn- dri de realizările lor. Iar cei mai tineri — Lauren- țiu lonescu, Ștefan Anton, Ion și Ilie Rozaru — a- flați la început de drum, naij- îm- mi- ab-pășesc încrezători în locul acestui colectiv brățișînd meseria de ner cu viu Interes și negație;Și cum să-i uităm pe ortacii lui Toader Munteahu care, îndeplinind pian.il pe 1989, ne împărtășesc cu acela • entuzias i gîi du rile, dorința de a înfăptui sarcinile marelui forum al comuniștilor. Congresul

; Frescă a eroismului cotidian| ’ Adevărată frescă a muncii oamenilor din Valea Jiului, ziarul „Steagul roșu” Petroșani a reflectat cu fidelitate timp de 45 de ani hărnicia minerilor, în bătălia pentru cărbunele țârii. Cu simțul realității, cu căldura admirației pentru eroismul muncii lor minerii, ceilalți oameni ai muncii au beneficiat permanent de sprijinul cotidianului din Petroșani, faptele lor de muncă fiind aduse la cunoștința întregului nostru municipiu.Iar dacă astăzi mineri, cum sînt Alba, Grigore Cornel Pilea, Ion Constantin Dumitrașeu, Kovacs Francisc, ca să-i numim doar pe: cîțiva dintre cei care muncesc în unitățile economice din orașul Petrila, au devenit familiare tuturor, a- ceasta se datorește în măsură directă și Contribuției ziarului local la popularizarea lor, la evidențierea faptelor de muncă și a rezultatelor pe care ceștia le-au obținut în activitatea de extracție a cărbunelui.Anii actualului încununați prin remarcabile realizări pe lectivele de oameni muncii de la IM Lonea IM Petrila le-au raportat în cinstea marelui forum comunist al țării, Congresul al XIV-lea al partidului, au însemnat și pe- răspun- revoluțio- materializată

batere comunistă a celor mai importante probleme ale municipiului nostru. Să-i dorim ziarului local, o prodigioasă activitate viitoare, noi și importante succese în transpunerea în viață a politicii partidului nostru, a mobilizatoarelor îndemnuri și chemări adresate muncii din Valea de mult stimatul secretar general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu, Omul de omenie de numele căruia se leagă toate marile împli- ale ooDoru-

Bl XIV-lea în mod exemplar. Gei 1405 metri cubî obținuți în plus, pregătirile pentru deschiderea unui nou abataj în stratul 13, panoul 3, sînt certitudini ale activității neobosite a oamenilor care au Înțeles pe deplin cum trebuie să-și facă datoria. Ei, șefii de schmb, Muntean, Ion Dumitru Antoni, răuță și mineriiIoan Rădoi pa, ei și toți ceilalți, numai cîțiva dintre ce luptă' zilnic smulgîndu-i .gloria, nUnîndu-Bo cu glorie eărb m< le in ace ta negru a! meleagurilor noastre.Șeful de sector, Rusu 
.■ i x is dejt t pe bună dreptate" „cel mai bun” este într-adevăr cei mal bun, dintre cei mat buni, ■ Buna organizare a secto- | ruliri, dorința de autode- pășire sînt atribute ce caracterizează toți oamenii acestui sector, '

Mi- Ho- Po- sînt cei cu adîncul, țncu-

Florentina FAGNEJER corespondent
decenii și 
jumătate

a-
cincinal,care co- ai Și

dului,pentru ziarul local o noadă de înaltă dere patriotică, nară, materializată în- tr-o continuă perfecționa
re a activității 
ce. intr-o

Unul dintre obiectivele centrale ale activității organizației UTC de la IM Vulcan îl reprezintă sprijinirea activității de producție, în vederea realizării sarcinilor stabilite la extracția de cărbune. In acest sens, în perioada care a trecut din acest an uteciștii organizației noastre au inițiat mai multe acțiuni, menite să vină în sprijinul realizării sarcinilor de plan. Dintre a- cestea se evidențiază acțiunile de muncă patriotică concretizate în special în recuperarea materialelor refolosibile (armături, piese, și fier

realizează sarcinile stabilite. Nu putem spune că intervențiile noastre, aie tinerilor au reușit să facă aceste brigăzi să-și realizeze sarcinile, dar ajutorul nostru a avut un e- fect productiv mult mai bun, ce se întemeiază și pe fondul unui reviriment de producție al întregii întreprinderi, ce s-a făcut simțit în luna noiembrie. Alături de aceste acțiuni cu efect direct în activitatea de producție, adăugăm și murica politico- educativă desfășurată In vederea educării prin muncă și pentru muncă a ti-

Pregătirea 
scopul nostruSarcinile ce revin în- vățămîntului din hotărî- rile celui de-al XIV-lea Congres al partidului sînt deosebit de importante. Acestea au fost de altfel subliniate și în magistralul Raport prezentat Congresului în care tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretarul general al partidului, arăta: „înfăptuirea marilor obiective aleconstrucției socialiste' din patria noastră impune dezvoltarea și mai puternică a învățămîntului, științei și culturii, ridicarea nivelului general de pre-

elevilor
■ fundamentaldo- mare deo-sară pentru minerit, meniu economic de însemnătate. In mod sebit, în acest nou an școlar, deschis sub semnul majorului "eveniment politic al anului, Congresul al XIV-lea, întreaga noastră muncă trebuie să se ridice la un înalt nivel calitativ. Dispunem de o bază materială deosebit de modernă, de laboratoare și cabinete de specialitate de mare funcționalitate și, totodată, de ateliere școală bine determinate care sînt de un real folos în integrarea

I

se ve.cn t pontru progresul tehnic și modernizarea în minerit; un cronicar care a redat cu consecvență și multilateral procesul amplu al marilor metamorfoze care au schimbat din teme- lii in * •» li ani glorioși fizionomia Jiuri.Ziarul a ne îndemn' dăruire, chcmînd rii și preparatorii, structorii de utilaje făuritorii noilor industriale și pentru toți oamenii Văii Jiului ia eforturi stăruitoare pentru a transpune în fapte, tate, marile prefigurate de sul al XIV-lea dului pentru

fost și rămî- la muncă, la mine- con- Și edificii citadine,
în reali- obiective Congre- al parti- ridicarea țării și, odată eu ea, t Văii Jiului, pe noi trep-<: te de progres și civilizație, pentru a face ca viața minerilor și a familiilor lor să fie mereu demnă de eforturile lor

abordare 
semnificative te din
viața rdgrtj vjpfor wockri- 
tocești. Acum la cea de-a 
G aniversare a ziarului, gîndurile noastre, ale tu
turor corespondenților, co
laboratorilor și ale tuturor oamenilor muncii dm Valea Jiului se îndreaptă cu căldură spre activitatea colectivului redacțional, Spre ziarul local devenit 
In decursul timpului a- devărată tribună de dez-

neiiâ de pe 
de transport.De comun acord cu conducerile sectoarelor de producție și în colaborare cu organizația de sindicat, eforturile tinerilor cuprinși In acțiunile de muncă patriotică au fost îndreptate spre sprijinirea brigăzilpr de producție care se află sub plan, adică a celor care nu și

de cămine muncitorești moderne, cu o dotare deosebită, dispunem de un potențial educativ bine fundamentat pe care dorim le valorificăm superior sprijinul producției. Să 
în

Favel KOVACS, corespondent

de cuăecj- 
vot de cadre didactice ți 

' * ‘ • la1 Lupeni, una dintre instituțiile școlare cu un bogat prestigiu și cu mare importanță pentru pregătirea viitoarei forțe muncă. Așa cum se noaște, în liceul prin școala și prin liceu se pregătește forța de muncă nece-

de către toți devii de Liceul industrial nr.
de cu- nostru, profesională

cercetarea șă producția se realizează și se completează in cadrul liceului nostru și prin practică direct vă a elevilor în 'unitățile economice din oraș, pectiv IM Lupeni, Bărbăteni, Uzina de parare, unde elevii își’de- Săvîrșesc pregătirea profesională.Prof. Liviu AVRAM, corespondent

activitatea producti-res- IM pre-
I

umastei angajări pentru transpunerea în viață a mărețelor programe adoptate de Congresul al XIV-lea al partidului, a chemărilor primului bărbat al țării, tovarășul Nicolae CeanșoscU, secretarul general ai parti
dului, va milita șl fik continuare ziarul „SteagnI roșu", ziarul a&sAir.
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Cuvîntarea

al
(Urmore din pog. 1)

C. C. al P. C. R.

tovarășului NICOLAE CEAUȘESCU
la Ședința Comitetului Politic Executiv

deplinesc sarcinile încredințate, dar guvernul, Consiliul de Stat, conducerile ministerelor poartă răspunderea directă pentru felul cum își îndeplinesc obligațiile. Prevederile Constituției și le- . _____:_____ ‘ .1 — ■ șiele — foarte clare ta a- ceasta privință! Trebuie să facem astfel tacît organele noastre de comuniștii, membrii partid care lucrează conducerea diferitelor domenii să asigure buna desfășurare a activității în toate organele de stat, pentru respectarea fermă a principiului muncii colective ta Con siliul de Miniștri, ta consiliile de conducere ale tuturor ministerelor. Respectarea a- cestui principiu trebuie să fie urmărită cu cea mai mare strictețe ! Nu înseamnă muncă colectivă orga- nizarea a tot felul de >«.- dințe. curs nu dut la nimic bun, ci dezbaterea problemelor și adoptarea notărîrilor de către guvern, de către Consiliul de Stat, de celelalte organe, așa cum prevăd legile. Vreau să spun deschis că nu putem spune că guvernul și ministerele ucrează așa cum ut trebui în această privință ! Sînt multe, multe probleme care nu sînt serios dezbătute, nu se stabilesc măsuri și nu se urmărește realizarea lor. Cu rință se iau tot felul angajamente, se fac felul de promisiuni, — după aceea — nu urmărește și nu se gură realizarea lor viață !Este neapărat necesar punem ordine deplină stilul de muncă al guvernului, al ministerelor, al tuturor organelor noastre de stat, desigur, în mod corespunzător, și în activitatea tuturor organismelor democrației noastre muncitorești - revoluționare.Plecînd de aici, este absolut necesar să asigurăm perfecționarea activității la comitetele județene de partid, orășenești, comunale, la populare, în centrale, consiliile cii. Avem te larg de organe cratice, care asigură o largă participare a maselor populare, a întregului popor la adoptarea tuturor hotărîrilor, la realizarea lor în viață.Trebuie să realizăm, însă, în viață prevederile legilor noastre prin buna funcționare a acestor organisme ! Și, viața a demonstrat aceste așa cum rezultate foarte bune ITrebuie să întărim legătura și consultarea permanentă a maselor populare, a oamenilor muncii, a întregului popor, ta toate problemele, privind dez-

bru al Comitetului Politic Executiv ta realizarea, în cele mai bune condiții, a tuturor hotărîri- lor, în aplicarea legilor țării. Nu trebuie să se considere că adoptarea în gilor noastre stat colectiva hotărîrilor e- puizează răspunderea și obligațiile membrilor Comitetului Politic Executiv și, în mod corespunzător, a celorlalte organe de partid, inclusiv a Comitetului Central al partidului. Adoptarea ho- tărîrilor nu constituie de- cît primul pas —■ ca tâ mă exprim așa — pentru realizarea lor fa viață. Trebuie să acționăm și ca organ colectiv, dar trebuie ca fiecare să poarte 
și direct răspunderea pentru un sector sau altul de activitate. Aceasta; desigur, fără Insă a însemna că nu trebuie ca fiecare să aibă și privirea de ansamblu asupra îndeplinirii hotăririr de partid și de stat Ocupîndu-se să răspundă de un domeniu, fiecare nu trebuie să uite că răspunde și de modul în care — pe ansamblu — se aplică toate hotărî- rile lȘi aici trebuie să spunem că lucrurile n-au mers cum trebuie. Iată de ce insist mult asupra acestui lucru și vreau să discutăm acum, la începutul activității Comitetul Politic Executiv, ales după Congres, că trebuie să a- vem neapărat în vedere o creștere a răspunderii gene; ■■ a membrilor Comite lui o; Politic Executiv, dar și a celorlalte organe de partid.Consider că trebuie să aplicăm mai ferm prevederile ca, periodic, fiecare să raporteze în fața Comitetului Politic Executiv, în fața Comitetului Central despre activitatea pe care o desfășoară într-Uii sector sau altul.Nu am aplicat prea bine acest principiu foarte important al muncii de partid, al muncii generale pentru aplicarea hotărîrilor I In acest cadru, doresc să atrag atenția asupra poziției critice mai cu seamă, autocritice, avînd nu putem folosit din critica și metode importante de lucru pentru continuă a tre.Pornindeste necesar ca, în corespunzător, să se tragă concluzii privind îmbunătățirea activității tuturor organelor de stat Statutul nostru conține, și în această deri nele 

iese 
iese

do-ȘiȘi.în vedere că spune că s-au plin, în trecut, autocritica —perfecționarea activității noas-de la aceasta, mod
preve-Orga- talocu- înlocu-

stat; de ta

ușu- de tot dar se asi- însă în

consiliile în oamenilor mun- un sistem foar- demo-

că acolo organe trebuie, bune.
unde lucrează avem și chiardirecție,foarte clare 1 de partid nu guvernul, nuConsiliul de Stat, nu înlocuiesc conducerile mi • nisterelor. Desigur, comuniștii care lucrează în a- ceste organe stat răspun- voltarea economico-socială •Atari ta fața partidului și ridicarea nivelului ge- pentru modul cum își ta- neral al patriei noastre.

In acest sens, trebuie să avem în vedere și creșterea răspunderii Marii Adunări Naționale, a comisiilor Marii Adunări Naționale, care — în conformitate cu legile — au un rol activ în controlul îndeplinirii legilor de către guvern și de către toate organele de statMă refer ia aceste pro- bleme de organizare, da stil și metode de muncă, de creștere a răspunderii ta toate domeniile, pentru că aceasta trebuie să fie una din concluziile principale ale dezbaterii pe care am avut-o în partid, ta Congres și una nlăsurite principale ta ce privește perfecționarea și buna organizare a întregii noastre activități.Trebuie să adoptăm o poziție mai fermă față de sectoarele sad de Cadrele care nu-ți îndeplinesc ta mod corespunzător obligațiile și îndatoririle. Am mai spus, nu o dată, am spus și ta Congres, critica și autocritica nu trebuie să devină o recu- noaștere formală * lipsurilor; folosirea lor este valabilă numai în măsura w c< i duce la lich c >• ea greșelilor & lipsurilor, la 
îmbunătățirea rapidă a întregii activități 1 Trebuie să judecăm activitatea fiecăruia după rezultate, după muncă, nu după angajamente și declarații IAcestea ar fi, foarte pe scurt, cîteva considerente generale cu privire la problema perfecționării muncii organelor centrale de partid și de stat, începînd cu Comitetul Central, cu Comitetul Politic Executiv. Așa cum am spus, va trebui să tragem toate concluziile pentru activitatea noastră viitoare. Avem multe, multe lucruri de îmbunătățit!Va fi necesar să nizăm, în această plenara trai — baterea nerale, comisiilor pe probleme ale Comitetului Central, cît și pentru stabilirea măsurilor necesare în vederea realizării în viață a hotă- rîrilor Congresului.Este necesar să unele îmbunătățiri nizatorice privind terea răspunderii tului Național pentru Știință și Tehnologie, a Comitetului de Stat al Planificării și a aparatului fi- urmă-

orga- lună, Cen- dez-Ge-Comitetului atît pentru problemelor pentru formarea

aducem orga- creș- Comite-

buneȘi dezvolta- Noidespre se

nanciar-bancar, în rirea sau în asigurarea realizării în cele mai condiții a planurilor programelor dere economico-socială. am mai discutat aceste probleme, dar impun măsuri și de ordinorganizatoric pentru o bună realizare a acestor o- biective.Avem un sistem foarte larg de organisme de control. Dar, ele nu asigură, din păcate, un control corespunzător și măsuri ferme pentru înlăturarea

unor stări de lucruri negative. Cred că va fi necesar să ne propunem ca, ta cel mai scurt timp, să aducem îmbunătățiri în funcționarea întregului sistem al organismelor de control, începînd cu Con- Munc toresc și Curtea de Control Financiar, prin- tr-o unificare și o coordonare comună a tuturor organismelor de control.Numărul foarte mare de organisme pe care le a- vem în momentul de față ar trebui să asigure o bună funcționare a controlului și o cunoaștere permanentă a realității, o inte venție fe tivă fa soluționarea problemelor. In. acest sens, va trebui să constituim o comisie a Comitetului Politic Executiv care, în două săptă- mîni, să ne propună soluții pentru mai buna organizare a tuturor organismelor de control. De asemenea, aceeași comisie să ne propună, împreună cu guvernul mă- suri privim creșterea rolului Comitetului Național pentru Știință și Tehnologie, ai Corni totului de Stat al Planificării și al
organeloi financiare1 tarealizarea ta bune condiții a prevederilor planului. In ce privește controlul, aș sublinia numai că, în acest cadru, va trebui să avem în vedere și prevederile Constituției și ale legilor privind Marii și al nente, foarte niile IDe asemenea, avînd în vedere o serie de probleme apărute în funcționării < bunei aprovizi: populației, va trebui analizăm în mod bit sistemul actual control și de bunei funcționări a râtului din acest In controlul general avem în vedere și trolul muncitoresc, trebuie să constituie parte a controlului ral, a participării lor populare la controlul tuturor sectoarelor de activitate.La ordinea de zi prevăzute o serie de bleme privind planul dezvoltare economică, dori să atrag atenția pra necesității definitivării, în luna decembrie, programelor de organizare, de specializare și modernizare a producției.Am considerat necesar să reluăm mult mai serios și să completăm mul nostru privind alizarea vînd în sectoare fapt, la re le-am avut la fărâmițarea activități, ceea și la slăbirea la creșterea de producție. Or, și prilejul vizitei care am efectuat-o la In

rolulAdunări Naționala comisiilor perma- care au răspunderi mari în toate dome-
.1 domeniul comerfului și .ări a să deose- de asigurare a apa- sector.să con- care o gene- mase-

sînt pro- de Aș asu-a

progra- speci- în producție, a- vedere că unele au renunțat, de orientările pe ca- și au mers diferitelor ce a dus calității, și cheltuielilor curecente pe

treprinderca „23 August" am constatat că este foarte necesar să mergem la o specializare, pe diferite subansamble, ceea ce duce ia creșterea reducerea creșterea muncii. Cred că este nevoie să subliniez că producția mare, de serie, duce și la specializarea cadrelor, la perfecționarea controlului, la rezultate deosebite în producție. Trebuie, deci, să înscriem în programul nostru de mo- dern •• -t și organiz; ’ și problema Specializării tuturor sectoarelor de activitate !Consider apărat, ca cestei luni In gene <1 i ;f n tivare i tu fa or icestor ime, uimind ca anul viitor să fie un an hotărîtor pe linia modernizării, a bunei organizări și specializări a producției.In acest cadru, aș trage atenția asupra cesității întocmirii program special de dernizare a industriei limentare și de organizare mai buhă — în raport 
cu necesitățile populației ~ a rețelei comerciale.Să revedem și să bunătățim programul dezvoltare a producției bunurilor de larg consun», în general, ca și progra - mul privind serviciile. Va trebui ca anul viitor să aplicăm ferm măsurile prevăzute pentru aceste domenii și să realizăm cea mai mare parte a lor. Am ta vedere nu un program de lungă durată, ci un program pe baza căruia — în maximum doi ani — să rezolvăm problemele din aceste sectoare.In toate domeniile trebuie să trecem cu toată hotărîrea Ia aplicarea principiilor autoconduce- rii, au togestiunii, autofinanțării, în conformitate cu legile pe care le avem.Consider că este necesar ca,' în cursul lunii decembrie, să asigurăm dezbaterea în cadrul adunărilor generale ale organizațiilor de bază a hotărîrilor Congresului, a Directivelor, a Rezoluției, pentru a trece la stabilirea măsurilor de re în viață tărîrilor și, punzător, în a lunii, sau în prima parte a lunii ianuarie, să aibă loc adună rile cu activul de partid ta toate județele.In mod corespunzător, va trebui să elaborăm măsurile necesare privind activitatea politico-educativă de ridicare a conștiinței și creșterea combativități revoluționare ta toate domeniile.Să îmbunătățim, totodată, activitatea în domeniul relațiilor internaționale. A- trag, în mod deosebit, atenția asupra relațiilor cu țările socialiste, cu țările ta curs de dezvoltare, desigur și cu ț ă r il e capitaliste dezvoltate

calității, cheltuielilor, la productivității nu mai

că trebuie, neta cursul a- să încheiem.

a- ne- unui mo-a-

realiza- a tuturor ho- în mod cores- a doua parte cel mai tîrziu

loc Con- Democra- SoCialiste. să elabo-

— conform cu orientările generate ale politicii noastre. In mod deosebit, doreso să subliniez relațiile cu țările în curs de dezvoltare. Să acordăm un sprijin mai larg și să extindem colaborarea cu aceste țări, in- lush "ub ft mă cși ta învățămîntul general și în cei de formare a cadrelor superioare, inclusiv în domeniul științelor politice și socialeIn conformitate cu hotă- rîrile adoptate de Congres, practic pentru toate domeniile, trebuie să elaborăm programe de măsuri care să fie prezentate ta mod corespunzător organelor de partid, după ce desigur, ele au fost dezbătute. în organele de stat, în celelalte organisme, spre a fi definitivate, așa cum am discutat și cum 'prevăd principiile muncii noastre 
b; democ ației mua ito reș ti-revoluționare.Trebuie să avem ta vedere că, în primăvară; vom avea alegerile pentru Marea Adunare Națională. De asemenea, Consiliul Național ăl Frontului Dcmo- c ației și l nității S« ialiste a stabilit, deja, ca,* în februarie, să aibă greșul Frontului ției și Unității Va trebui, deci,răm programe de măsuri ta cursul acestei luni, în toate domeniile, privind desfășurarea ta cele mai bune condiții a tuturor activităților, Sînt foarte multe probleme ! In centrul atenției trebuie să rămînă, însă, înfăptuirea programelor de dezvoltare economico- socială, realizarea planului pe acest an în cele mai bune condiții, a planului pe anul viitor, pregătirea temeinică a noului cincinal, a programelor de dezvoltare ecOnomico-spcia- lă— pe comune, pe orașe, pe județe, care, nea, vor trebui tuie. obiective ale dezbaterilori ilor d< p irtid pr c um și fa perioada pregătirii alegerilor pentru Marea Adunare b NaționalăAș dori, încă o dată, să repet că eu consider necesar ca membrii Comitetului Politic Executiv să-și spună părerea asupra tuturor acestor probleme și să discutăm cum să perfecționăm activitatea noastră. Pentru că trebuie, rat, să lucrăm mai să avem rezultate mai ne 1 Dacă fiecare va era în domeniul său cum trebuie, atunci elimina multe, multe utăți, chiar și o serie de ședințe inutile, iar lucrurile vor merge și mai bineEu cred că Comitetul Politic Executiv este destul de cuprinzător ca poată, realmente, îndeplinească în condiții rolul încredințat de Comitetul Central, să răspundă încrederii partt dului și poporului. Să ac- ționăm fa ace ‘ spirit, tovarăși ! (Vii aplanto)

de aseme- să consti- principale organiza-

neapă- i bine, bu- lu- așa vom gre

să să-și bun?



S t ea gui r o $ o SÎMBATA, 2 DECEMBRIE «80

Ședința Comitetului Politic Executiv al C. C. al P.C.R.
(Urmare din pag. I) cadrarea strictă în normele aprobați creșterea mai accentuată a productivității și a eficienței economice.S-a subliniat că îndeplinirea pianului pe luna decembrie și pe întregul an trebuie să stea, zi de zi, în atenția conducerilor ministerelor și unităților economice, a organelor și organizațiilor de partid, în vederea soluționării operative a problemelor de care depinde realizarea tuturor prevederilor do plan.Apreciindu-se că sînt asigurate toate premisele pentru înfăptuirea integrală a planului, Comitetul Politic Executiv a exprimat convingerea că oamenii muncii vor acționa, cu exigență și răspundere, pentru a încheia cu rezultato cît mai bune acest an, pentru trecerea cu succes la înfăptuirea obiectivelor prevăzute pentru 1990, ultimul an al actualului cincinal, ; ' . 'Comitetul Politic Executiv a examinat Programul cu privire la rentabilizarea tuturor întreprinderilor și a produselor.Din datele* prezentate rezultă că, deși, în general se asigură rentabilitatea pla

nificată, mai sînt întreprinderi a căror 
situație economico-financiară se menține nosafisfăcătoare, ca urmare a faptului că 
nu au fost aduse la îndeplinire, în totalitatea măsurile prevăzute în acest scop.Ținîndu-se seama do această situație, s-a 
cerut să se acționeze cu hotărîre pentru ca, în cursul lunii decembrie, să se asigure rentabilizarea tuturor produselor, a 
activităților și unităților economice.Comitetul Politie Executiv a analizat Programul de lichidare a stocurilor SU- pranormative. 1

S-a subliniat că, deși S-a înregistrat 0 reducere a stocurilor supranormative, ele continuă să se mențină la un nivel ridicat. Avîndu-se în vedere acest lucru, s-a indicat să se acționeze pentru lichidarea stocurilor supranormative, prin livrarea și folosirea în consum a materiilor primo și materialelor, a produselor finite aflate în stoc, pentru încadrarea în normele și normativele aprobate, precum și pentru prevenirea formării de noi stocuri.Comitetul Politic Executiv a analizat, în continuare, Raportul cu privire la proiectul Planului național unic de dezvoltare economico-socială a României în anul 1990. 'ti- -Comitetul Politic Executiv a dat o înaltă apreciere aportului hotărîtor al tovarășului Nicolae Ceausescu la elaborarea — pe bazo profund științifice, în deplină concordanță cu interesele, cerințele și posibilitățile reale ale. țării — a proiectului de plan, rclcvînd că sub conducerea și îndrumarea directă ale secretarului general al partidului s-a desfășurat întreaga activitate de fundmentare și stabilire a obiectivelor de dezvoltare1 a României în anul viitor, ele fiind analizate în mai multe etape, pe ansamblul e- conomiei, pe ramuri, ministere și în profil teritorial.Proiectul de plan pe 1990 a fost elaborat pe baza nivelurilor aprobate de Plenara CC al PCR din 27—28 iunie, Plenara Consiliului Național al Oamenilor Muncii din iulie a.e. șl a Programului- Directivă al Congresului al XIV-lea a! partidului. - '

Prevederile pe anul viitor reflectă concepția revoluționară și orientările tovarășului Nicolae Ceaușescu privind realizarea unei creșteri economice de tip intensiv, ridicarea eficienței în toate domeniile, valorificarea cu randamente superioare a potențialului productiv al țării, a resurselor materiale și energetice, extinderea schimburilor externe și a cooperării economice internaționale, sporirea venitului național, a bunăstării întregului popor.Comitetul Politic Executiv a hotărît ca proiectul Planului național unic de dezvoltare economico-socială a României în anul 1990, căruia i s-au adus anumite corecturi în raport cu realizările din acest an, să fie definitivat și apoi prezentat spre, dezbatere și aprobare Marii/ Adunări Naționale.Comitetul Politic Executiv, a examinat, de asemenea, proiectul Planului financiar centralizat al dezvoltării economico-socia- le și proiectul Bugetului de Stat pe a- nul 1990 și a hotărît să fie definitivate și, apoi, prezentate spre dezbatere și a- probare Marii Adunări Naționale.In continuare, Comitetul Politic Executiv a examinat și stabilit un program de lucru privind definitivarea și dezbaterea proiectului de Plan cincinal pe perioada 1991—1995. fIn cadrul ședinței, la propunerea tovarășului Nicolae Ceaușescu, Secretar general al partidului, Comitetul Politic Executiv a aprobat majorarea cu 10 la sută a tuturor burselor ce se acordă studenților și elevilor, inclusiv ’ celor din școlile profesionale. De asemenea, Comi

tetul Politic Executiv a aprobat propunerea secretarului general al partidului ca toți studenții, fii de muncitori și țărani cooperatori, care urmează cursurile de zi, să primească burse, indiferent/1 do veniturile părinților.Adoptînd aceste măsuri, Comitetul Politic Executiv a subliniat că ele constituie o nouă și elocventă expresie a grijii și preocupării deosebite ale tovarășului Nicolae Ceaușescu pentru a asigura tineretului, o dată cu dezvoltarea generală a țării, condiții tot mai bune de viață și de învățătură.In continuarea ședinței,, Comitetul Politic Executiv a adoptat unele hotărîri privind activitatea, internațională a partidului, și statului nostru.In spiritul hotărîrilor Congresului al XIV-lea, Comitetul Politic Executiv, subliniind necesitatea și utilitatea organizării unor conferințe regionale și a unei conferințe internaționale, în vederea discutării în comun a problemelor ce preocupă țările socialiste, mișcarea comunistă, partidele comuniste și muncitorești, a dat mandat secretarului general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu, să acționeze, împreună cu alte partide și foițe revoluționare, pentru a se ajunge, . cit mal curind, la convocarea unoi asemenea conferințe intcrnațioale.Comitetul' Politic Executiv a stabilit convocarea Plenarei Comitetului Centra* al Partidului Comunist Român în ziua de 12 decembrie 1989.Comitetul Politic Executiv a soluționat, de asemenea, probleme curente.«ale activității da partid și do stat. ■,
In ultimele zile consumul de onergie electrică în municipiul nostru a fost ridicat. Depășirile exagerate au condus la numeroase avarii în rețeaua de distribuire a energiei, cartiere întregi de locuințe rămiuînd peste noapte fără iluminat. Motiv pentru care joi, 30 noiembrie a.c., însoțiți de ing. • Nicolae Ionașcu. din cadrul Consiliului popular municipal, și Arsenic Marc,; de la Centrul de distribuire a e- nergiei electrice, am întreprins un raid la cîțiva dintio midi consumatori din Petroșani.Concluziile în rîndurile do mai jos:

îi împiedica să facă vrea în cămin. Poate menda aplicată de administratorului și fiscarea repetată a rilor improvizate, schimba situația șî acest cămin.O adevărată mostră de risipă aveam să consta- tăm la centrala termică a

ce a- CDEE con- reșou- va din
Primul contact cu... ri- sipa îl luăm la căminul nr. 14/2, din zona IUMP, al minei Dîlja. In cabina portarului tronează, nesupravegheat de nimeni, un reșou improvizat. „Nu a- vem altă sursă de căldură" — ne spune portă- riță Coroana Dan. Și dacă aici încape justificarea, în camerele de cămin, unde există calorifere, nici un motiv nu stă în picioare. Deși la fiecare palier e- XlStă cîte un îndemn pentru economisirea energiei electrice, eficiența a- cqstuia este anulată do comportarea multor locatari care nu înțeleg că folosind instalații improvizate, pe lingă consumul exagerat de energie, expun pericolului de lecțrocutare și chiar incendiu. In fiecare camerele nr. 65, 74,

Raid -anchetă i

se e- de din ... 75,105 găsim cîte un reșou improvizat din blocuri BGA cu rezistență de diferite secțiuni.Deși în magazia căminului; mai găsim încă 7 re- șouri, confiscate de administratorul loan Zaha- riea, care demonstrează că zilnic are de luptat cu indisciplina locatarilor.

reprezentantul CDEE a- plică legea. Deocamdată a fost amendat doar administratorul de cămin, la viitoarele raiduri urmînd să fie amendați toți cei vinovați.O situație asemănătoare întîlnim la căminul14/1 din strada Jiului, tot al IM Dîlja. Și aici au fost confiscate instalații improvizate din camerele bis, 85, 86 și 89, mare număr de neputînd intra pentru că „nu sînt de găsit cheile" (?!!). In lipsa administratorului Emil Nari- ța, sîntem conduși de soția acestuia, încadrat timpi ar la IACGVJ. încercat și aici să fie confiscate reșourile i zate, dar locatarii furat din dă și un exemplu —-Gheorghe Scurham de la camera nr. 85, care în prezența noastră permis să sonalul căminului,

căminului unde am găsit un foc destul de anemic doar într-un singur cazan, două fiind defecte, motiv pentru care fochista de serviciu so încălzea la uh ditamai reșou improvizat pe BCA. Dar, culmea, prezența unor asemenea instalații nu este semnalată numai la această centrală, ci și la cea din strada Dacia. Să ne mai - mirăm așadar, că nu este consumatori, că aceasta,căldură în apartamente pe lingă pagubele adusedacă fochiștii se încălzesc economiei . municipiului,la radiatoare; în loc să P**n ,n Pericol siguranțafocărească pentru a ajun- rețelelor electrice, că ceige temperatura necesară? ■" — •»»Continuăm raidul la căminele 5A din strada Da- S-a cia și 6 Stadion. La pri-

72 înțr-un camere

improvi-
l le-au magazie. Ni se

cliiar și-a jignească per- care

a-

poartă, alte opt în camerele nr. 19, 20, 28, 30, 31, 32, 36 și 37 — și am mai fi putut enumera dacă puteam pătrunde în fiecare cameră. Rău este că personalul de serviciu nu întreprinde sistematic a- semenea măsuri, ba chiar dă * dovadă T,, de pasivitate față de" aceste manifestări, cum este cazul ’ camerei nr. 37 în care instalația era în priză nesupravegheată, locatarii fiind plecați. Se înțelege că așa se pot produce și incendii, cu urmări dintre cele mal nedorite. Și la aceste cămine au fostmendați administratorii,- Elena Bălan și Emi Mi- hăilă. _ - ,,Ca o concluzie a primului raid întreprins, din- tr-o suită care va continua, evidențiem faptul că se faco foarte multă risipă '; în rindul micilor v- — : <»nȘttmatori, căcăldură în apartamente pe lingă* pagubeleLxuăAvU economiei ----- • .la radiatoare; în loc să Pun ,n Pericol siguranța rețelelor electrice, că cei găsiți in culpă, ca de altfel toți cei care se dedau la asemenea practici, nu dau dovadă de conștiință civică, de chibzuință în gospodărirea energiei electrice. La fel de adevărat, însă, este faptul că îmbunătățirea termoficării ar contribui într-o măsură foarte marc la reducerea consumului de energie electrică.C.A. VOINESCU

mul am putut intra doar în două camere, (nr. 3 și 12), în fiecare găsind cîte un reșou de proporții a- larmante, sustrase desigur de pe șantiere (iată un alt semn de întrebare). Cea mai mare „recoltă", însă, o Înregistrăm la căminul nr. 6 Stadion — două, cît jumătate de măsă, - la

Respectarea
(Urmam din pa». I) cele trei cazane existente, un al. doilea trebuie să fie gata pregătit, ' perma- I nent, pentru a prelua sarcina de livrare a agentului termic și a aburului la parametrii ceruți pe fluxul de fabricație. Dar n-a existat nici un cazan 

de rezervă. ‘ «‘ '„Timp de două săptămîni întreprinderea n-a avut a- . sigurat cazanul de rezervă, ne-a informat tovarășul Mircea Draga, inginerul șef al 1IFA ’ „Vîscoză" • Lupeni, din—cauză că • nu au * fost efectuate la termenul prevăzut lucrările de reparații capitale la cazanul nr. 3. Prin contract, Antrepriza mdntâje-reparații cazane termice Nord — Hunedoara, a IAMRGT-București s-a angajat șă finalizeze lucrările de . reparații capitale la 3 noiembrie a.c., dar nu și-aj*respectat contractul. Abia- la . jumătatea lunii noiembrie s-au finalizat lucrările de montaj din cadrul programului de reparații capitale. Au fost trecute cu ■ - bine probele de spălare și de pasivizare a cazanului 3. Insă la proba de aprindere în vederea începerii ro-

programelordajulul de 72 do ore după reparația capitală, s-au ivit probleme cu injectoa- relc.„De atunck timp • de două săptămîni, AMRCT Nord — Hunedoara, în .«pofida insistențelor noăstreți ; •' zilnice, n-a reușit“ să'* treacă de proba de rodaj de 72 de oră, de care depinde darea în exploatare' â cazanului". ;In ceea ce privește cazanul nr. 2, de asemenea, n-a fost respectat: programul de reparații capitale, prevăzut inițial pentru ■ .15 septembrie a.c. ’ . ;Vineri, 1 decembrie, după ore în șir de eforturi depuse de oamenii' care . răspund de întreținerea șl funcționarea centralei termice, cazanul nr. 1 a ' fost reamorsat Sînt ' necesare cîteva zile după reînceperea producției pentru re- atingerea parânietrilor optimi efe fabricație a firelor. Deci, producția a’ fost reîncepută. Rumîne ..însă, nerezolvată problema cazanului de rezervă. 1 Este o -problemă care trebuie să fie rezolvată sub semnul urgenței, ayînd în vedere temperaturile scăzu* te mult sub zero grade...

I EXPUNERE. Sub egida’ comitetului UTC, la Li-
<

Lu-ceul industrial nr. 1 peni a avut loc, cu prilejul aniversării Marii Uniri | de la 1 decembrie 1918, o 
I interesantă expunere pe 
I tema: „Unirea cea mare 
l în conștiința poporului ro-

mân", care a fost urmată tinerii din Vulcan. Pus de un frumos spectacol de la punct de un grup de poezie și muzică tînără meseriași conduși de ini- intitulat „Uniți în cuget și simțire", susținut de formațiile artistice lui, laureate ale lui național României".PATINOAR.rea patinoarului
ale liceu* Festivalu- „CîntareaDeschide- amena- jat la Baza sportivă a Uzinei de preparare a cărbunelui Coroești a fost primită cu entuziasm de

moșul animator sportiv Bebe Cojocaru, patinoarul stă, zilnic, la dispoziția celor tentați să petreacă ore de destindere pe ciul gheții. (Gh.O.)UN GRUP de -32 denți de la Institutul mine din Petroșani efectua timp de două o excursie de studii la rierele din județul

hor. Excursia, organizată prin Biroul de turism pentru tineret, filiala Petroșani, cuprinde și un popas la Stîna de Vală. (IC.)Rubrică realizată de Gheorghe CHIRVASAstu-de . _vor
lu-

MicW puANIVERSARIDRAGA Petrache La lira din Petroșani, cînd în seninul cer al vieții tale va străluci a 18-a stea, părinții Sică și Sica, fratele Florin, împreună cu bunicii, unchii și verișorii tăi îți doresc ca soarele să-ți lumineze • mereu; drumul și-ți urează „La mulți ani l“. (16928)VINZARIVIND videorecorder sigilat japonez Akay VS 26 EV. Petroșani, str. Republicii, bl. 122, ap. 39 (vizavi de casa pionierilor). (16917)VIND video recorder Philips japonez VHS-HQ

b1 ic it a t enou,' telefon 44771, după pra 20. (16919)
i:: . . / »PIERDERIPIERDUT legitimație serviciu pe numele- Kakos Anton, eliberată de IM Bărbâtent O declar nulă, (16920) - 1PIERDUT legitimație serviciu pe numele Voliptiru Alexandru, eliberată de IGCL Petroșani. O declar nulă. (16824) -PIERDUT legitimație dq serviciu pe numele Iones- cu Margareta, eliberată de IT Petroșani. O declar nulă. (16925)PIERDUT legitimație de serviciu pe numele Rusu Dumitru, eliberată de UE Paroșeni. O declar nulă, (16926)COLEGIUL DE REDACȚIE: Sabin BORCAN, Gheorghe CHIRVASA, Ioan BUBEK, Dorin GHETA. Ion MUSTAȚA, Simion POP — redactor șet Teodor RUSU — redactor șef adjunct _____________
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